
Gy m ná ziu m Ja n k a 
Jesenského sa zaplnilo štu-
dentmi, už nerátame matu-
rantov, na  55 %, do  školy 
prišlo 169 gymnazistov. Ako 
strávili žiaci hodiny v škole? 
Na  túto otázku odpovedala 
riaditeľka gymnázia Elena 
Kacvinská: „Vyučovanie 
sme, samozrejme, nemali 
podľa štandardného rozvrhu 
hodín. Žiaci trávia v škole čas 
len do  11. hodiny, prípadne 
dlhšie podľa typu aktivity 
v daný deň. Jednotlivé triedy 
mali rozličné zamestnanie, 
odovzdávali sa a  následne 
preberali učebnice, disku-
tovali s  vyučujúcimi o  diš-
tančnom vzdelávaní, spoločne 
hodnotili prácu v období pre-
rušeného prezenčného vyu-
čovania, debatovali a  tešili 
sa, že sú zasa spolu. Žiaci, 
ktorí sa z rozličných dôvodov 
nezúčastňujú vyučovania, 
prichádzajú do  školy aspoň 
v  deň, ktorý majú na  odo-
vzdanie a prevzatie učebníc 
vyhradený. Určili sme im aj 
špeciálne hodiny, ak sa zo 
zdravotných dôvodov nechcú 
stretnúť s  veľkou skupinou 
ľudí.“ Okrem športovania 
a  aktivít v  prírode treba 
spomenúť aj dvadsiatich 
gymnazistov, ktorí boli 
na  dobrodružných expe-
díciách v  rámci programu 
DofE - Medzinárodnej ceny 
vojvodu z Edinburghu. Dva 
tímy plnia cieľ na  získanie 
bronzovej medaily a  jeden 

tím plní úlohy na   získanie 
vyššieho stupňa - strie-
bornej medaily. Riaditeľka 
potvrdila, že vysvedčenia 
odovzdajú učitelia 30. júna: 
„Poteší nás, ak prídu všetci 
žiaci, snažili sme sa ich 
k  tomu motivovať. Musíme 
ale rešpektovať rozhodnutie 
rodičov a žiakov, ktorí sa obá-
vajú o svoje zdravie a zdravie 
rodinných príslušníkov. Aby 
sme každému umožnili pre-
vziať si vysvedčenie, vyhradili 
sme špeciálny čas na indivi-
duálne prevzatie dokumentu 
aj v  deň odovzdávania 
vysvedčení.“ Hodnotenie 
na strednej škole vraj nemôže 
byť bez známok, preto je väč-
šina predmetov, s výnimkou 
výchov, hodnotená klasicky 
- známkami. Hovorí Elena 
Kacvinská: „Toto rozhodnutie 
ministerstva nepovažujeme 

za šťastné, ale museli sme ho 
akceptovať. Podklady k hod-
noteniu sme získali pred pre-
rušením vyučovania a počas 
dištančného vzdelávania. 
Začiatkom apríla sme zve-
rejnili pokyny k hodnoteniu 
žiakov. Následne predmetové 
komisie oboznámili žiakov 
s podmienkami a požiadav-
kami na klasifikáciu jednot-
livých predmetov. Hodnotili 
sme kvalitu plnenia zadaných 
úloh, dodržiavanie termínov, 
aktívnu účasť na online hodi-
nách, preukázanie získaných 
vedomostí a  kompetencií, 
a podobne. Záverečné hodiny 
dištančného vzdelávania sme 
venovali sebahodnoteniu 
ž i a k o v,  k o n c o ro č n é mu 
hodnoteniu a  vzájomnej 
spätnej väzbe celého obdobia 
dištančného vzdelávania. 
Hodnote nie  zn ámk ami 

bola ťažká úloha, ale snáď 
sme ju zvládli k  spokojnosti 
všetkých.“

Stredná odborná škola 
strojnícka a  jej riaditeľka 
Zuzana Janíková poskytli 
tieto informácie: „Od 22. júna, 
kedy škola otvorila brány pre 
študentov, nastúpilo asi 45 % 
žiakov. Nakoľko známky už 
po klasifikačnej porade majú 
uzatvorené, trávia čas strávený 
v  škole vo svojom kolektíve 
s triednym učiteľom, upratujú 
si triedy, svoje pracovisko 
praktického vyučovania, odo-
vzdávajú učebnice, preberajú 
si nové a pod. Vysvedčenia si 
prevezmú 30. júna od svojich 
triednych učiteľov, tento rok 
bez oficiálnej rozlúčkovej akcie 
celej školy.“ 

C i r k e v n á  s t r e d n á 
odborná škola sv. Terézie 
Lisieux v  Bánovciach nad 

Bebravou ožila ešte viac. 
Od 22. júna nastúpilo do školy 
až 80 % študentov, ktorí 
študujú v  odboroch sociál- 
no - výchovný pracovník 
a  biochemik mliekarskej 
výroby. Riaditeľka školy Jana 
Virgovičová nám potvrdila, 
že vyučovací proces prebieha 
od  rána do  11.50 h podľa 
mimoriadneho roz v rhu 
hodín: „Počas týchto hodín 
so študentmi komunikujeme, 
získavame spätnú väzbu 
z  úloh zadávaných počas 
dištančného vzdelávania, sle-
dujeme náučné dokumentárne 
filmy a 29. júna odovzdávajú 
učebnice.“   Vysvedčenia sláv-
nostne odovzdávajú, tak ako 
všade, 30. júna. „Hodnotenie 
študentov bude schválením 
pedagogickou radou znám-
kami, okrem predmetov, 
kde nemohli byť naplnené 
výchovno - vzdelávacie 
ciele, ako sú administratíva 
a  korešpondencia, odborný 
výcvik, mikrobiológia, telesná 
a  športová výchova,“ hovorí 
r iaditeľ ka. Slávnostným 
ukončením školského roka, 
prvého v histórii tejto novej 
strednej školy, bude ďakovná 
svätá omša vo farskom Kos-
tole Najsvätejšej Trojice, ktorú 
bude slúžiť dekan Stanislav 
Garaj v utorok 30. júna o 8.00 
hodine. Omša nie je určená 
len pre študentov tejto školy, 
ale pre všetkých žiakov a štu-
dentov všetkých škôl v meste.

  Alena Borszéková
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Máme za sebou konečne 
pravý letný horúci víkend, 
keď sa teploty vyšplhali 
nad tridsať. Ľudia sa 
už konečne mohli ísť 
vykúpať na kúpalisko 
aj na vodnú nádrž. Tak, 
ako sa na koniec júna 
patrí. Leto prišlo, aj keď 
trochu neskoro ako po iné 
roky, keď sme s učiteľmi 
nezáväzne uvažovali, 
že by sa mali letné prázd-
niny posunúť o mesiac 
dopredu, už od júna, tak 
bývavalo horúco. Kto 
vedel, že sa tohtoročné 
"prázdniny" posunú už 
na marec...
Takže prišlo leto, prázd-
niny a čas dovoleniek. 
Milí Bánovčania, 
aj ostatní obyvatelia 
spriaznených obcí, 
budeme veľmi radi, 
ak nám o svojom lete 
napíšete. Či ho už trávite 
doma, v Bánovskom 
okrese, na Slovensku 
alebo pri mori. Bude to 
možno zaujímavý odkaz 
do „kroniky okresu“, kde 
sa naši čitatelia, súčasníci, 
aj tí o sto rokov, dozvedia, 
či tohtoročnú dovolenku 
ovplyvnil viac strach 
z pandémie koronavírusu, 
alebo ju viac ovplyvnili 
financie z dôsledkov koro-
nakrízy. Alebo ste si už 
celú dovolenku vyčerpali 
na „povinnú“ domácu 
karanténu na jar? Píšte...
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Študenti gymnáziá z  1.B triedy pri zbieraní učebníc s  triednym učiteľom Máriom 
Kutišom v piatok 26. júna... Maturitné tablá gymnazistov zverejníme hneď, ako ich 
budeme mať ...  Foto: GJJ

Mesto vyhlásilo 
verejnú 
obchodnú súťaž 
na pozemky 
priemyselného 
parku pri 
Horných 
Našticiach

Úspešný projekt 
ZUŠ D. Kardoša 
HudbaSochaSídlisko 

Stredoškoláci posledných sedem dní v škole
Bánovské stredné školy sa uplynulý týždeň, aj na dva dni tohto týždňa, zaplnili študentmi. Po vyše troch mesiacoch domá-

ceho vyučovania prišli na posledných sedem „pracovných“ dní školského roka za svojimi spolužiakmi a učiteľmi. Dob-
rovoľne. V utorok si tak, ako žiaci na základných školách, preberajú vysvedčenia, ale v tomto prípade so známkami aj bez...

Maturitné tablá študentov SOŠ strojníckej, ktorí snáď prvýkrát v histórii aj bánovského škol-
stva neskladali „skúšky dospelosti“ osobne, ale získali známky na maturitnom vysvedčení 
sčítaním priemeru známok za všetky ročníky. Tých, ktorí si chceli opraviť známky aj na ústnej 
skúške z niektorých predmetov, bolo naozaj len pár...  Foto: SOŠs

Až tri bánovské 
basketbalové 
tímy 
na republikovom 
šampionáte! 
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Rok Milana Rastislava Štefánika
Jeden z výstupov astronóma na Mont Blanc

Minulý rok 4. mája sme si 
pripomenuli storočnicu tragic-
kého skonu Milana Rastislava 
Štefánika – generála, diplo-
mata, národovca a všestranne 
nadaného človeka. V nedávnej 
ankete o najväčšieho Slováka 
medzi občanmi sa stal jed-
noznačne víťazom. Vláda SR 
vyhlásila obdobie od mája 2019 
do  júla 2020 za  Rok Milana 
Rastislava Štefánika. O  tri 
týždne, presne 21. júla si pri-
pomenieme 140. výročie jeho 
narodenia. V  máji minulého 
roka sme priniesli na  strán-
kach našich novín seriál o jeho 
živote. S končiacim sa Rokom 
MRŠ sme pre vás pripravili 
ďalšie diely, ktorých autorom 

je Bánovčan Daniel Ďuračka, 
člen Spoločnosti M.R. Štefá-
nika. Tu je prvý...

Meudonská hvezdáreň 
pri Paríži vysiela v  júni 
1905 na  útraty francúzskej 
v lády vedeckú v ý prav u 
na  najvyšší vrch Európy 
(4810 m) – na  Mont Blanc. 
Z poverenia správcu Janssena 
sa výpravy zúčastňuje aj M. 
R. Štefánik, s cieľom študovať 
na  vrchole slnko a  planétu 
Mars. Z  dostupných zdrojov 
vyberáme časť zážitkov:

„Ráno 17. júna 1905 
v uličkách mestečka Chamonix 
panuje živý ruch. Stretávajú sa 
tu alpskí nosiči, ktorí ponesú 
rôzne pr ístroje , náradie 

a  potraviny pre výpravu, pre 
zabudnutý fotografi cký prístroj 
sa vracia jeden z výpravy. Starší 
člen výpravy sa pýta Štefánika, 
že keď nie je Francúz, kto 
je? Štefánik odpovedá: Som 
astronóm na  Meudonskej 
hvezdárni, ja som Slovák. 
Slovák? V  ktorej republike 
býva tento národ? Starší člen 
výpravy si vypočul informácie 
o Slovákoch a vyslovil pozdrav 
– odkaz do  Štefánikovej 
domoviny: Kto odhodlane 
bojuje, bol spravodlivý, ten aj 
víťazí... Prvá zastávka bola 
pri vodopáde Cascade Du 
Dard spojená s  odpočinkom. 
O desiatej už bola výprava vo 
výške 2000 metrov. Cestou bolo 

počasie nedobré, padali lavíny, 
pozornosť bola sústreďovaná 
na prechod skalami, strmými 
ľadmi a hlboké priepasti tu boli 
veľkolepé. Nepriateľom bola 
hmla a  zima. Počas výpravy 
vznikali omrzliny. Bolo tu ešte 
ďalšie nebezpečenstvo – v pre-
konaní tlaku a hustoty vzduchu 
i horská nemoc. Vo výške 4000 
metrov prenasledovala výpravu 
víchrica. Na štvrtý deň sa ocitla 
v  cieli. Tri noci prespávala 
na  ľadovcoch... Vrchol Mont 
Blancu ich prijal nehostinne. 
Bola tu postavená Janssenom 
Malinská hvezdáreň, teraz až 
po  prvé poschodie zasypaná 
snehom. Zariadenie jedno-
duché, bez postelí, kachiel, 

cez strechu sa svietilo a  vo 
vnútri plno snehu. Prvú noc 
výpravu zasypalo až po strechu. 
Po  vyhrabaní sa nasledovalo 
zariaďovanie. Aj najmenší 
pohyb spôsoboval únavu, 
horúčky boli na  dennom 
poriadku. Prezerajúc zásoby 
zistili, že chýbajú hlavné debny 
s potravinami. Časť nosičov sa 
po ne vrátila a hore ostali len 
štyria. Počasie bolo nepriaznivé, 
víchor, mračná, astronomické 
pozorovanie znemožnené, bez 
jedla. Zástavy rôznych farieb 
víchor potrhal. Pre neúspech 
v pozorovaní dňa 3. júla ráno 
zahalení v oblakoch a vo vetre 
sa výprava spustila dolu. 
Kráčali mlčky, pozorne. Až 

po 800 – 1000 metroch nastalo 
umiernenie vetra. Po prechode 
pravého hniezda Lavin petit 
plateau naskytol sa pohľad 
na klenbu nad hlavou. Tadiaľto 
postupovali veľmi obozretne... 
Po vrátení sa do Chamonix bola 
výprava vítaná a pozdravovaná 
s  blahoželaniami šťastného 
návratu...“ 

Výstup na  Mont Blanc 
bol jeden zo štyroch výstupov, 
ktoré Štefánik uskutočnil 
počas astronomickej kariéry. 
Podrobnejší popis zážitkov 
z náročného výstupu, vrátane 
fotografi ckých záberov, napísal 
Štefánik osobne a  zaslal 
do Tranovského kalendára pre 
rok 1907.  (r) 

 (VOS 1) Mesto Bánovce nad 
Bebravou, Nám. Ľ. Štúra 1/1, 
957 01 Bánovce nad Bebravou, IČO 
00 310 182
vyhlasuje
podľa § 281 až § 288 Obchodného 
zákonníka č. 513/1991 Zb. a podľa § 
9a ods. 1 písm. a) zák. č. 138/1991 Zb. 
o majetku obcí
obchodnú verejnú súťaž o najvhod-
nejší návrh na  uzatvorenie kúpnej 
zmluvy,
predmetom ktorej je predaj pozem-
kov v  priemyselnom parku C-KN 
parc. č. 524/7, vo výmere 29.788 m², 
druh pozemku orná pôda, parc. č. 
524/95, vo výmere 201m², druh po-
zemku orná pôda, parc. č. 654/2, vo 
výmere 77.993 m², druh pozemku 
orná pôda, parc. č. 2060/2, vo výme-
re 3.553m², druh pozemku vodná 
plocha, parc. č. 2067/14, vo výme-
re 1.027m², druh pozemku ostatná 
plocha, v celosti a spoluvlastníckeho 
podielu vo veľkosti 112562/166303 
k  parcele číslo 524/94, vo výmere 
1825 m², druh pozemku orná pôda, 
k  parcele číslo 654/59, vo výmere 
1547 m², druh pozemku orná pôda, 
k parcele číslo 2060/246, vo výmere 
131 m², druh pozemku vodná plo-
cha, k parcele číslo 2067/13, vo výme-
re 1133 m², druh pozemku ostatná 
plocha, zapísaných na LV č. 479, pre 
katastrálne územie Horné Naštice.
Návrhy môžu záujemcovia zaslať 
do  29.09.2020, do  10:00 h na  ad-
resu: Mesto Bánovce nad Bebravou, 
Nám. Ľ. Štúra 1/1, 957  01 Bánovce 
nad Bebravou. Rozhodujúci je dátum 
doručenia návrhu v podateľni vyhla-
sovateľa.
Vyhlásenie a  podmienky obchod-
nej verejnej súťaže sú zverejnené 
na úradnej tabuli mesta a webovej 
stránke: www.banovce.sk a  www.
slovensko.sk.

 (VOS 2) Mesto Bánovce nad 
Bebravou, Námestie Ľudovíta Štúra 
1/1, 957 01 Bánovce nad Bebravou, 
IČO 00 310 182
vyhlasuje

podľa § 281 až § 288 Obchodného 
zákonníka č. 513/1991 Zb. a podľa § 
9a ods. 1 písm. a) zák. č. 138/1991 Zb. 
o majetku obcí
obchodnú verejnú súťaž o najvhod-
nejší návrh na  uzatvorenie kúpnej 
zmluvy,
predmetom ktorej je predaj pozem-
kov v  priemyselnom parku C-KN 
parc. č. 524/96 vo výmere 9821 m², 
druh pozemku orná pôda, parcel-
né číslo 2060/247 vo výmere 39 m², 
druh pozemku ostatná plocha, par-
celné číslo 2060/248 vo výmere 141 
m², druh pozemku ostatná plocha, 
v celosti a spoluvlastníckeho podielu 
vo veľkosti 10001/166303 k  parc. č. 
524/94, vo výmere 1825 m², druh po-
zemku orná pôda, k parc. č. 654/59, 
vo výmere 1547 m², druh pozemku 
orná pôda, k parc. č. 2060/246, vo vý-
mere 131 m², druh pozemku vodná 
plocha, k parc. č. 2067/13, vo výmere 
1133 m², druh pozemku ostatná plo-
cha, zapísaných na LV č. 479, pre ka-
tastrálne územie Horné Naštice.
Návrhy môžu záujemcovia zaslať 
do  29.09.2020, do  10:00 h na  ad-
resu: Mesto Bánovce nad Bebravou, 
Nám. Ľ. Štúra 1/1, 957  01 Bánovce 
nad Bebravou. Rozhodujúci je dátum 
doručenia návrhu v podateľni vyhla-
sovateľa.
Vyhlásenie a  podmienky obchod-
nej verejnej súťaže sú zverejnené 
na úradnej tabuli mesta a webovej 
stránke: www.banovce.sk a  www.
slovensko.sk.

 (VOS 3) Mesto Bánovce nad 
Bebravou, Námestie Ľudovíta Štúra 
1/1, 957 01 Bánovce nad Bebravou, 
IČO 00 310 182
vyhlasuje
podľa § 281 až § 288 Obchodného 
zákonníka č. 513/1991 Zb. a podľa § 
9a ods. 1 písm. a) zák. č. 138/1991 Zb. 
o majetku obcí
obchodnú verejnú súťaž o najvhod-
nejší návrh na  uzatvorenie kúpnej 
zmluvy,
predmetom ktorej je predaj pozem-
kov v  priemyselnom parku C-KN 

parc. č. 524/97vo výmere 9.517 m², 
druh pozemku orná pôda, v celosti, 
parc. č. 2067/21 vo výmere 484 m², 
druh pozemku ostatná plocha, v ce-
losti, a  spoluvlastníckeho podielu 
vo veľkosti 10001/166303k parc. č. 
524/94, vo výmere 1825 m², druh po-
zemku orná pôda, k parc. č. 654/59, 
vo výmere 1547 m², druh pozemku 
orná pôda, k parc. č. 2060/246, vo vý-
mere 131 m², druh pozemku vodná 
plocha, k parc. č. 2067/13, vo výmere 
1133 m², druh pozemku ostatná plo-
cha, zapísaných na LV č. 479, pre ka-
tastrálne územie Horné Naštice.
Návrhy môžu záujemcovia zaslať 
do  29.09.2020, do  10:00 h na  ad-
resu: Mesto Bánovce nad Bebravou, 
Nám. Ľ. Štúra 1/1, 957  01 Bánovce 
nad Bebravou. Rozhodujúci je dátum 
doručenia návrhu v podateľni vyhla-
sovateľa.
Vyhlásenie a  podmienky obchod-
nej verejnej súťaže sú zverejnené 
na úradnej tabuli mesta a webovej 
stránke: www.banovce.sk a  www.
slovensko.sk.

 (VOS 4) Mesto Bánovce nad 
Bebravou, Námestie Ľudovíta Štúra 
1/1, 957 01 Bánovce nad Bebravou, 
IČO 00 310 182
vyhlasuje
podľa § 281 až § 288 Obchodného 
zákonníka č. 513/1991 Zb. a podľa § 
9a ods. 1 písm. a) zák. č. 138/1991 Zb. 
o majetku obcí
obchodnú verejnú súťaž o najvhod-
nejší návrh na  uzatvorenie kúpnej 
zmluvy,
predmetom ktorej je predaj pozem-
kov v  priemyselnom parku C-KN 
parc. č. 654/57, vo výmere 12.030 m², 
druh pozemku orná pôda v  celosti 
a  spoluvlastníckeho podielu vo veľ-
kosti 12030/166303 k parc. č. 524/94, 
vo výmere 1825 m², druh pozemku 
orná pôda, k parc. č. 654/59, vo vý-
mere 1547 m², druh pozemku orná 
pôda, k parc. č. 2060/246, vo výmere 
131 m², druh pozemku vodná plo-
cha, k  parc. č. 2067/13, vo výmere 
1133 m², druh pozemku ostatná plo-

cha, zapísaných na LV č. 479, pre ka-
tastrálne územie Horné Naštice.
Návrhy môžu záujemcovia zaslať 
do  29.09.2020, do  10:00 h na  ad-
resu: Mesto Bánovce nad Bebravou, 
Nám. Ľ. Štúra 1/1, 957  01 Bánovce 
nad Bebravou. Rozhodujúci je dátum 
doručenia návrhu v podateľni vyhla-
sovateľa.
Vyhlásenie a  podmienky obchod-
nej verejnej súťaže sú zverejnené 
na úradnej tabuli mesta a webovej 
stránke: www.banovce.sk a  www.
slovensko.sk.

 (VOS 5) Mesto Bánovce nad 
Bebravou, Námestie Ľudovíta Štúra 
1/1, 957 01 Bánovce nad Bebravou, 
IČO 00 310 182
vyhlasuje
podľa § 281 až § 288 Obchodného 
zákonníka č. 513/1991 Zb. a podľa § 
9a ods. 1 písm. a) zák. č. 138/1991 Zb. 
o majetku obcí
obchodnú verejnú súťaž o najvhod-
nejší návrh na  uzatvorenie kúpnej 
zmluvy,
predmetom ktorej je predaj pozem-
kov v  priemyselnom parku C-KN 
parc. č. 654/58, vo výmere 8.136 m², 
druh pozemku orná pôda v  celosti, 
parc. č. 2060/245, vo výmere 1829 m², 
druh pozemku vodná plocha v celos-
ti, parc. č. 524/93, vo výmere 2066 
m², druh pozemku ostatná plocha 
v celosti, a spoluvlastníckeho podie-
lu vo veľkosti 12031/166303k parc. č. 
524/94, vo výmere 1825 m², druh po-
zemku orná pôda, k parc. č. 654/59, 
vo výmere 1547 m², druh pozemku 
orná pôda, k parc. č. 2060/246, vo vý-
mere 131 m², druh pozemku vodná 
plocha, k parc. č. 2067/13, vo výmere 
1133 m², druh pozemku ostatná plo-
cha, zapísaných na LV č. 479, pre ka-
tastrálne územie Horné Naštice.
Návrhy môžu záujemcovia zaslať 
do  29.09.2020, do  10:00 h na  ad-
resu: Mesto Bánovce nad Bebravou, 
Nám. Ľ. Štúra 1/1, 957  01 Bánovce 
nad Bebravou. Rozhodujúci je dátum 
doručenia návrhu v podateľni vyhla-
sovateľa.

Vyhlásenie a podmienky obchod-
nej verejnej súťaže sú zverejnené 
na  úradnej tabuli mesta a  we-
bovej stránke: www.banovce.sk
a www.slovensko.sk.

 (VOS 6) Mesto Bánovce nad 
Bebravou, Námestie Ľudovíta 
Štúra 1/1, 957  01 Bánovce nad 
Bebravou, IČO 00 310 182
vyhlasuje
podľa § 281 až § 288 Obchodného 
zákonníka č. 513/1991 Zb. a podľa 
§ 9a ods. 1 písm. a) zák. č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí
obchodnú verejnú súťaž o  naj-
vhodnejší návrh na  uzatvorenie 
kúpnej zmluvy,
predmetom ktorej je predaj po-
zemkov v  priemyselnom parku 
C-KN parc. č. 524/92vo výme-
re 9.438 m², druh pozemku orná 
pôda, parc. č. 2067/20 vo výmere 
240 m², druh pozemku ostatná 
plocha, v celosti a spoluvlastnícke-
ho podielu vo veľkosti 9678/166303 
k parc. č. 524/94, vo výmere 1825 
m², druh pozemku orná pôda, 
k parc. č. 654/59, vo výmere 1547 
m², druh pozemku orná pôda, 
spoluvlastnícky podiel vo veľkosti 
9678/166303, k parc. č. 2060/246, 
vo výmere 131 m², druh pozem-
ku vodná plocha, spoluvlastnícky 
podiel vo veľkosti 9678/166303, 
k parc. č. 2067/13, vo výmere 1133 
m², druh pozemku ostatná plocha, 
spoluvlastnícky podiel vo veľkosti 
9678/166303, zapísaných na LV č. 
479, pre katastrálne územie Horné 
Naštice.
Návrhy môžu záujemcovia zaslať 
do 29.09.2020, do 10:00 h na adre-
su: Mesto Bánovce nad Bebravou, 
Nám. Ľ. Štúra 1/1, 957 01 Bánovce 
nad Bebravou. Rozhodujúci je dá-
tum doručenia návrhu v podateľni 
vyhlasovateľa.

Vyhlásenie a podmienky ob-
chodnej verejnej súťaže sú zve-
rejnené na  úradnej tabuli mesta 
a webovej stránke: www.banovce.
sk a www.slovensko.sk.

Verejná obchodná súťaž na pozemky v priemyselnom parku
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Mesto Bánovce nad Bebravou 
aktuálne vykonáva na  území mesta 
opravu povrchov cestných komuniká-
cií. Oprava sa realizuje tzv. tryskovou 
metódou pomocou súpravy TURBO. 
Táto metóda sa používa predovšet-
kým na  rekonštrukcie po  výtlkoch, 
prepadlinách, špárach, poškodených 
krajniciach ciest a  väčších poškode-
ných plôch. Tlakom vzduchu sa očistí 
poškodené miesto na vozovke, kde sa 
následne cez trysky zapracuje zmes 
asfaltovej emulzie a  kameniva. Takto 

opravené miesto rýchlo tuhne, čím nie 
je obmedzená premávka na  ceste po-
čas opravy. Opravené budú postupne 
viaceré úseky v meste na uliciach: Sla-
tinská, Husitská, Kukučínova, Komen-
ského, Gorazdova, Murgašova, J. Kráľa, 
M. Urbana, Družstevná, Cibislavská, J. 
Matušku, M. R. Štefánika, K  Zornici, 
Farská, A. Kmeťa, Sasinkova, J. Kač-
ku, Rumunská, ďalej na sídlisku Stred 
v okolí nákupného centra, pri požiarnej 
zbrojnici, pred Domom smútku a ďal-
šie lokality.  Tlačová správa mesta

S  oživením kultúry 
prichádza i  obdobie let-
ných podujatí v  mestskom 
parku. Mestský park bude 
v  najbližších dňoch poko-
sený. Pre zabezpečenie hy-
gienického komfortu počas 
kultúrnych akcií mesto ob-
staralo začiatkom roka sa-
nitárny kontajner. Aktuál-
ne sa dokončuje pripojenie 

sietí a terénne úpravy v jeho 
okolí. Plánované sú i  po-
stupné opravy lavičiek a lep-
šie rozmiestnenie smetných 
košov. Všetky práce smeru-
jú k tomu, aby sme v nedeľu 
5. júla o 18.30 h úspešne od-
štartovali Kultúrne leto v tó-
noch jazzu, popu a  world 
music s kapelou Stringbow.

 Tlačová správa mesta 

Príprava parku 
na Kultúrne leto

Upozorňujeme majite-
ľov alebo užívateľov garáží 
v bytových domoch, že uve-
dené priestory boli pôvod-
ne určené na  skladovanie 
bicyklov, kočíkov a  pod. 
a  chodníky k  nim vedúce 
neboli dimenzované na pre-
jazd motorových vozidiel. 
Dochádza k poškodzovania 
povrchov chodníkov a zele-
ne a najmä k ohrozeniu bez-
pečnosti chodcov. Takéto 
konanie môže byť pokuto-

vané. Žiadame preto vodi-
čov automobilov, aby nejaz-
dili po chodníkoch.  (MsÚ) 

Autá na chodník
nepatria!

Opravy mestských komunikácií

Križovatka ciest I/9 
a III/1770 (Trenčianska a Par-
tizánska cesta) je miestom 
častých dopravných nehôd 
a  škodových udalostí. Mesto 
Bánovce nad Bebravou má 
v  riešení dopravnej situácie 
v danom úseku len obmedze-
né možnosti, nakoľko nie je 
správcom uvedených ciest. Pri-
mátorka mesta a  poslankyňa 
Trenčianskeho samosprávneho 

kraja Rudolfa Novotná dlhodo-
bo intenzívne rokuje s Okres-
ným úradom v Bánovciach nad 
Bebravou a s Krajskou správou 
ciest Trenčín, aby uskutočnili 
opatrenia na zvýšenie bezpeč-
nosti. Na jej podnet sa po ná-
ročných rokovaniach podarilo 
koncom roka 2018 osadiť zvo-
didlá a  prax ukázala, že tento 
návrh mal opodstatnenie, aby 
autá pri kolíziách nekončili 

v dvoroch blízkych rodinných 
domov. Podľa vyjadrenia ho-
vorcu KR PZ Trenčín pre Bá-
novskú televíziu vymedzenie 
hlavnej cesty na  Partizánskej 
ulici nie je možné, nakoľko 
by sa v čase najväčšej doprav-
nej špičky blokovala vedľajšia 
vetva. Komplexné riešenie 
križovatky nepotvrdil žiadny 
z  dotknutých subjektov, pre-
to mesto navrhuje niekoľko 

opatrení – zdrsnenie povrchu 
vozovky, aby sa predchádza-
lo šmyku, a osadenie zvislého 
i  vodorovného dopravného 
značenia na jasné vymedzenie 
prednosti. V porovnaní s  iný-
mi podobnými križovatkami, 
je táto problémová a je potreb-
né vyznačiť jej skutočný tvar 
a upozorniť vodičov, aby tu do-
držiavali pravidlo pravej ruky. 

Tlačová správa mesta 

Riešenie problémovej križovatky 

Obyvatelia bytového domu č. 190 
na  ulici 5. apríla sa už môžu tešiť zo 
štyroch nových lavičiek, ktoré nahra-
dili pôvodné nevyhovujúce sedenie. 
Nové lavičky sú umiestnené v  tieni 

stromov a operadlo umožňuje pohodl-
nejšie sedenie najmä pre starších spo-
luobčanov. Vďaka úspešnej spolupráci 
viacerých subjektov (školy, súkrom-
ných firiem a mesta) v  rámci projek-

tu Mladí starším vyrobili a  odovzdali 
študenti SOŠ strojníckej mestu celkom 
osem lavičiek. O umiestení ďalších bu-
deme v krátkom čase informovať. 

Tlačová správa MsÚ

Lavičky od študentov pre seniorov

Na poliach nám dozrie-
va obilie a  do  plnej sily sa 
po dažďoch dostávajú aj iné 
poľnohospodárske plodiny, 
ale v  okolí vodnej nádrže 
Prusy sa k  nim návštevníci 
správajú bezohľadne. Ry-
bári už upozorňujú svojich 
členov a  my upozorňujeme 
aj ostatných návštevníkov - 
rekreantov, že ničiť úrodu 
na poliach je protizákonné...

„Výbor Miestnej organi-
zácie Slovenského rybárskeho 
zväzu Bánovce nad Bebravou 
dôrazne upozorňuje svojich 
členov, že  spôsobujú škody 
na poľných kultúrach na pra-
vom brehu vodnej nádrže 
Prusy a  to tým, že   osobný-
mi motorovými vozidlami 
jazdia, otáčajú sa a  parkujú 
na  miestach k  tomuto účelu 
nevyhradených. Svojím sprá-
vaním porušujú ustanovenia 
Miestneho rybárskeho poriad-
ku (MRP) a zároveň aj platné 
zákony SR. Týmto spôsobom 
reagujeme na výzvu PD Prusy, 
v ktorej nás upozorňujú na ško-
dy páchané na ich pozemkoch 
a porastoch a vyzývame k zod-
povednosti a  dodržiavaniu 

MRP a  príslušných zákonov.
V  opačnom prípade hrozí, že 
PD Prusy  si bude chrániť svoje 
parcely tým, že prekope kaná-
ly okolo nich, resp. zabuduje 
rampy a  rybári budú musieť 
chodiť na svoje stanovištia pešo 
až od  štátnej cesty a  zároveň 
na  základe fotodokumentácie 
bude od  nezodpovedných čle-
nov žiadať súdnou cestou ná-
hradu spôsobenej škody,“ – to 
je takmer celé znenie výzvy, 
ktorú zverejnila bánovská 
MO SRZ na  internete a  my 
sme im týmto zverejnením 
podali pomocnú ruku. Zá-
roveň sa tajomníka MO SRZ 
Richarda Makýša pýtame, či 
túto situáciu nemôže riešiť aj 
mestská alebo štátna polícia. 
„V rámci rybárskej organizácie 
to riešime cez členov Rybárskej 
stráže, ktorí dostali za  úlohu 
zatiaľ upozorňovať rybárov, 
že porušujú Miestny rybársky 
poriadok a  môžu byť riešení 
disciplinárnou komisiou. Ak 
nenastane náprava, pristúpi-
me k sankciám. Majiteľ pozem-
ku má možnosť zamedziť pri 
takýchto priestupkoch vstupu 
na svoj pozemok, oznámiť vec 

štátnej polícii, ak sa jedná o ka-
taster mesta - mestskej polícii,“ 
povedal tajomník. V prípade 
vstupu autom na  poľnohos-
podársky pozemok môže 
polícia požadovať od  zdoku-
mentovaných vodičov úhradu 
vzniknutých škôd. 

Samozrejme, že tu nejde 
len o rybárov. S blížiacim sa 
letom pribúdajú a  ešte len 
budú pribúdať nezodpoved-
ní vodiči, ktorí sa k  vodnej 
nádrži budú chcieť dostať 
čo najbližšie a  čo „najľah-
šie“ – po poliach. A tak ničiť 
úrodu. Mnohých z  čitateľov 
určite bude zaujímať, či sa 
dá vôbec prechádzať po  ľavej 
strane – po  ceste popod les 
do obcí Prusy a Dubnička a či 

sa môže v okolí nádrže parko-
vať. Richard Makýš informuje: 
„Podľa Miestneho rybárskeho 
poriadku rybári majú vjazd 
povolený a môžu parkovať pod 
Rybárskou baštou a na pokra-
čujúcej ceste po prítok potoka 
Dubnička. Na  opačnej strane 
môžu parkovať na poľnej ceste 
od Prús po končiaci sa porast 
stromov. Žiadna dopravná 
značka prejazd cez vami spo-
mínanú cestu nezakazuje.“
Sem smerujúci vodiči však 
musia zvážiť stav cesty po ľa-
vej strane nádrže popod les, 
najmä po  lejakoch. Veď len 
nedávno, pred dvomi – tromi 
rokmi, tu hasiči vyťahovali 
auto aj s utopeným vodičom...

  Alena Borszéková

Návštevníci priehrady ničia polia

Foto: SRZFoto: SRZ
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Sedím na balkóne, snažím sa za-
budnúť, že okolo mňa je betónové síd-
lisko. Ide to, keď zdvihnem oči od za-
parkovaných áut a  pozriem k  nebu. 
Nebo to istí - také aké je nad mojím 
balkónom, by bolo aj nad dovolenko-
vou rezidenciou, napríklad na Seyche-
loch. Prekrásne nebo a  do  toho 
vtáčí štebot – úžasná balkónová 
kombinácia. Vo vzduchu ale márne 
hľadám vôňu mora. Susedné balkóny 
mi ponúkajú vôňu bazového sirupu, 
jahodového džemu a jahodovej bubla-
niny. Do toho všetkého nadrzo vstúpi 
cigaretový dym a vôňa aviváže z čer-
stvo vypratej bielizne. V mojej kuchyni 
na sporáku spokojne odfukuje tlakový 
hrniec a o  chvíľu vypustí do  sídlisko-
vého sveta vôňu mäkučkej hovädziny. 
Aj ona vyletí von a poprepletá sa s os-
tatnými balkónovými vôňami a tie sa 
ponesú možno až k tomu nebu.

Napokon zistím, že na mojom bal-
kóne je lepšie ako na Seycheloch. (zb)

 Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

BEDEKER trochu inak – kam na slovenskú dovolenku

Turiec je meno rieč-
ky, ktorá pramení na  úpä-
tí  Kremnických vrchov 
a kľukatí sa na sever, kde sa 
za  mestom Martin vlieva 
do  Váhu. Svojím meandro-
vaním vytvorila širokú, vyše 
štyridsať kilometrov dlhú do-
linu, ktorá získala pomeno-
vanie taktiež Turiec. A práve 
tento región výrazne určoval 
smer slovenských národných 
dejín. V  Turčianskom Sv. 
Martine bol v roku 1861 pri-
jatý prvý národný program 
- Memorandum slovenského 
národa, pôsobili tu popred-
ní predstavitelia slovenskej 
vzdelanosti, kultúry, umenia 
a vedy... V súčasnosti sú do-
minantami Turca dve okres-
né mestá – Martin a  Tur-
čianske Teplice. V  Martine 
sa nachádza viacero múzeí 
a  národný cintorín. Určite 
toto všetko poznáte z detstva, 
lebo Martin bol a dúfam, že 
stále je častým cieľom škol-
ských vzdelávacích výletov. 
Ja vás chcem však zaviesť aj 
na miesta menej známe. A to 
pôjdeme proti prúdu rieky...

Ešte chvíľu ostaneme 
na periférii Martina, kde sa 
v  Jahodníckych hájoch na-
chádza Skanzen slovenskej 

dediny (na  foto). Nie sú tu 
len skvosty ľudového staviteľ-
stva z turčianskeho regiónu, 
ale aj z Oravy. Teraz v  júni 
tu boli folklórne slávnosti, 
aj oslavy letného slnovratu, 
v  júli a  auguste sa môžete 
tešiť každý víkend na niečo, 
viac na www.skanzenmartin.
sk. Tunajšia krčma ponú-
ka výborné bryndzové ha-
lušky. Súčasťou skanzenu je 
aj Múzeum kultúry Rómov 
na Slovensku. Stála expozí-
cia múzea nazvaná Romano 
drom - Cesta Rómov pribli-
žuje toto etnikum od čias ich 
putovania z indickej pravlas-
ti, cestu do Európy, ich kul-
túru a významné osobnosti.

Zo skanzenu si to mô-
žete nasmerovať bližšie pod 
Veľkú Fatru. Miniete od-
bočku na  Jasenskú dolinu 
s vyhľadávaným lyžiarskym 
strediskom, môžete sa prejsť 
cez obec Necpaly s  tromi 
menšími kaštieľmi, či skôr 
kúriami (neprístupnými pre 
verejnosť), a  cez Folkušovú 
sa  dostanete do  Blatnice.
Obdivuhodné sú tu staré, ale 
ešte stále funkčné domy z 19. 
storočia s osobitou architek-
túrou. Trochu vám ostane 
smutno, v akom stave sa tu 

nachádza kúria, kde je Mú-
zeum Karola Plicku. Preto je 
aj dlho zatvorené. Turistami 
sú veľmi vyhľadávané dve 
doliny - Gaderská a Blatnic-
ká. Môžete sa rozhodnúť pre 
nenáročný výstup k  zrúca-
ninám Blatnickeho hradu, 
alebo sa môžete pobicyklo-
vať po  10 km novej horskej 
ceste, ktorá sa kľukatí okolo 
potoka pod skalnatými rokli-
nami (zvládnu aj deti), alebo 
môžete odtiaľto pešo štarto-
vať na hlavný hrebeň Veľkej 

Fatry. Kto si ako trúfa a želá. 
Ak sa vyberiete ďalej 

podhorskou cestou cez Mo-
šovce, s kaštieľom a parkom, 
ďalšie pánske sídla môžete 
obdivovať v Diviakoch a už 
ste v  Turčianskych Tepli-
ciach. Aj tu sa veľa financií 
z  eurofondov investovalo 
do obnovy hlavných kúpeľ-
ných objektov a časti kúpeľ-
ného parku (na foto). Na lu-
xusnom hotelovom objekte 
je doslova nalepený zábavný 
aquapark, tiež s  termálnou 
vodou. Liečivá voda na pitie 
tu vyteká aj z  dvoch verej-
ných prameňov – s názvami 

Kollár a Živena. Čas relaxu 
vám môže spríjemniť návšte-
va Galérie obrazov Mikulá-
ša Galandu. Kúpeľné mesto 
ponúka veľké množstvo 
ubytovacích kapacít, tak ako 
aj Martin. Ak si nepotrpí-
te na  mestský ruch, môže-
te sa rozhodnúť pre nájom 
chalúpky či drevenice asi 
4 km nad kúpeľmi, v horách 
na Čremošnianskych lazoch 
(viacero chát a  horských 
hotelov nájdete aj v spomí-
naných dolinách). A  práve 

tu v  panenskej prírode si 
môžete priamo „od  baču“ 
zakúpiť vychýrené ovčie pro-
dukty a potešiť sa pohľadom 
na  obrovské stáda ovečiek. 
A keď už budete v Čremoš-
nom, môžete sa ísť „kuknúť“ 
aj na jeden unikát – na Čre-
mošniansky tunel – najdlhší 
tunel na  Slovensku (4967 
m), dokončený presne pred 
80 rokmi. Alebo sa môžete 
priamo cez tunel previezť 
vlakom až na druhú stranu 
Veľkej Fatry – do  Banskej 
Bystrice. Zážitok. Z  Turca 
smeruje do Banskej Bystrice 
aj horská cesta, ktorá rozde-

ľuje Veľkú Fatru od  Krem-
nických vrchov. A  ako sme 
spomínali, práve v  tomto 
pohorí pramení riečka Tu-
riec, ktorá „vytvorila“ vod-
nú nádrž Turček s kvalitnou 
pitnou vodou. Na kúpanie aj 
rybolov zabudnite, celé oko-
lie je pod prísnou ochranou, 
problém je dostať sa k nej aj 
pešo. 

Keď už budete na  Tur-
ci  „dovolenkovať “,  ne-
smiete zabudnúť navštíviť 
historické banské mesto 
Kremnicu. S  Turcom ju 
spája nielen 20 km horská 
kľukatá cesta cez Krem-
nické Bane okolo geo-
grafického stredu Euró-
py. Možno ani neviete, že 
Turčianske Teplice patrili 
od  roku 1533 až do  roku 
1949 mestu Kremnica. A tá 
samotná by si zaslúžila vašu 
pozornosť na  celý týždeň. 
Jej historické jadro je chrá-
nenou pamiatkovou zónou. 
Mestský hrad so stredove-
kými stavbami zo 14. a 16. 
storočia s  dominantnou 
vežou Kostola sv. Kataríny 
je národnou kultúrnou pa-
miatkou. A práve tu sa už 24 

rokov organizujú koncerty 
na hradnom organe v rám-
ci Európskeho organového 
festivalu. Môžete sa tešiť 
aj tento rok, takmer každú 
júlovú a  augustovú sobo-
tu o  19.00 h. Už len veľmi 
stručne spomeniem všetky 
tie kremnické Naj – najstar-
šie Múzeum mincí a medailí, 
Múzeum gýča s  najväčším 
počtom exponátov v Európe, 
najkrajší morový stĺp na Slo-
vensku (na  foto)... Ale tým 
najvýznamnejším je fakt, 
že v Kremnici sa v 14. sto-
ročí ťažilo v rámci Rakúska 
Uhorska najviac zlata. Teraz 
je tým „zlatom“ turizmus 
a cestovný ruch. A k nemu 
určite nepatrí len historické 
jadro a vychýrené lyžiarske 
stredisko na  Skalke, ale aj 
originálne súčasné nápady, 
ktorými Kremničania len 
tak hýria. Jedným z nich sú 
Kremnické krumple - je-
dinečné zákusky podľa pô-
vodnej receptúry, ktoré sú 
aktuálne najvyhľadávanej-
ším suvenírom vo vkusnom 
balení. A sú fakt jedinečné. 

Text a foto: 
 Alena Borszéková 

Turiec od Martina, cez Turčianske Teplice až po Kremnicu

Prímorské pobyty zdravotne postihnutých
Taliansko zrušené, Chorvátsko aktuálne

Dovolenka v  zahraničí, najmä pri 
mori ostáva otázna pre všetkých Slovákov, 
vrátane Bánovčanov. Vírus Covid-19 ešte 
stále ohrozuje nielen Európu, ale najväčšie 
obete teraz prináša na americkom konti-
nente. Dlhoročnými organizátormi sku-
pinových relaxačných prímorských poby-
tov je aj Okresná rada Slovenského zväzu 
zdravotne postihnutých s predsedníčkou 
Annou Sikelovou. Podľa jej informácií, re-
kreáciu v Taliansku, ktorá bola napláno-
vaná na mesiac júl, zrušili. Členovia SZZP 
mali zaplatené len zálohy a  po  dohode 
s cestovnou kanceláriou boli všetci infor-
movaní o dvoch možnostiach - presunúť 
dovolenku na budúci rok alebo vrátiť zálo-
hy. „Nakoľko sa členovia SZZP rozhodli pre 
vrátenie zálohy, počas nasledujúcich týž-
dňov budú všetci, ktorých sa to týka, infor-
movaní, kedy a akým systémom sa zálohy 
vrátia,“ hovorí Anna Sikelová. Okrem Ta-

lianska ďalšou obľúbenou destináciou bá-
novských dovolenkárov zo SZZP, ale aj ich 
rodinných príslušníkov, je Chorvátsko. „Tu 
máme termín už čoskoro, už od 10. do 18. 

júla. Nakoľko sme  nevedeli, ako sa bude 
vyvíjať situácia v Chorvátsku, na podnet 
cestovnej kancelárie sme informáciu stiahli. 
Avšak teraz, po zlepšení situácie, plánujeme 
pobyt tak ako po predošlé roky opäť na Ma-
karsku rivieru, do  letoviska Baško Polje. 
Uvidíme, či bude záujem, lebo všetko sa rie-
ši posledné dva týždne,“ potvrdzuje orga-
nizovanie dovolenky pri Jadranskom mori 
(na foto z roku 2019) predsedníčka. Všetky 
informácie nájdu záujemcovia vo výves-
ných skrinkách OR SZZP na námestí, ale-
bo osobne každý pondelok, stredu a piatok 
na ulici Školská od 11.00 do 15.00 hodiny. 
Okrem okresnej rady SZZP prímorské po-
byty v Chorvátsku plánovala aj Základná 
organizácia SZZP č. 1. Podľa informácií 
predsedníčky ZO Viery Gajdošovej, ktoré 
poskytla okresnej rade, rekreáciu zrušili. 
Ostatné bánovské ZO prímorské pobyty 
neorganizujú.  (ab)
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Juraj Hotár a Jana Kšiňanová
Michal Nagy a Bc. Nikola Gerbelová

Uzavreli manželstvo

Projekt HudbaSochaSídlisko pokračuje v lete
nielen dobrovoľníckymi záhradníckymi prácami 

Pozvánka do letnej školy tanca

Príkladom je aj Základná 
umelecká škola Dezidera Kar-
doša a  jej projekt s  názvom 
HudbaSochaSídlisko. V rám-
ci grantovej schémy Nadácie 
SLSP s  názvom #mamnato
bol zaradený medzi pätnásť 
najúspešnejších na Slovensku 
spomedzi 350 návrhov, ktoré 
Nadácia SLSP podporila pria-
mo sumou osem tisíc eur, bez 
internetového hlasovania. Čo 
všetko plánuje škola v  rámci 
projektu vybudovať, pre školu 
aj pre všetkých občanov, sme 
sa dozvedeli od riaditeľa ZUŠ 
Silvestra Lavríka: „Združenie 
rodičov pri ZUŠ DK v  spolu-
práci s  Mestom Bánovce nad 

Bebravou a Ateliérom Hlavina 
už dlho zveľaďuje areál školy. 
Radi by sme ho postupne pre-
tvorili do  podoby galérie pod 
šírym nebom a  zážitkového 
parku tak, aby sa stal prirodze-
ným a  zaujímavým centrom 
komunitného života na sídlis-
ku Dubnička. Po  základných 
terénnych úpravách a osadení 
lavičiek, knižnej búdky a plas-
tík inšpirovaných hudbou 
chceme pokračovať vo výsadbe 
stálej zelene a  zriadení kveti-
novej lúky. Pôvodne sme chceli 
urobiť viac terénnych úprav 
smerujúcich k  zachytávaniu 
dažďovej vody, no pandémia 
poznačila aj naše plány. Väč-

šinu práce, vrátane dobrovoľ-
níckych aktivít, pri ktorých 
významnú úlohu zohrávajú 
rodičia žiakov, susedia, no aj 
zamestnanci školy, budeme 
musieť urobiť v lete a na jeseň. 
Vo výsledku by tak v areáli ško-
ly mali okrem záhradníckych 
aktivít, znižujúcich environ-
mentálnu záťaž vnútrobloku 
a zlepšujúcich jeho mikroklímu 
najmä v horúcom lete, prebie-
hať aj tesárske práce. Naším 
aktuálnym plánom je postaviť 
pergoly vhodné nielen na  trá-
venie voľného času pre všet-
kých návštevníkov školy, ale aj 
na vyučovanie a koncertovanie 
na čerstvom vzduchu.“  (ab)

Aj vy patríte k  tým, kto-
rým hrá v  tele každá žilka 
hneď, ako niekde „buchnú 
na  bubon“? Láka vás pred-
stava partnerského súznenia 
na  tanečnom parkete? Alebo 
ste úplne „drevo“ a  chcete sa 
naučiť aspoň dva kroky doľa-
va a dva kroky vpred a stráviť 
čas s partiou príjemných ľudí? 
Mám pre vás dobrú správu...

Šiesteho júla sa otvára 
Letná škola salsy a  nemusíte 
letieť ani na Kubu. Stačí prísť 
do Charme Caffe u nás, v Bá-
novciach. Tanečné kurzy pre-
biehajú už štvrtý rok pod vede-
ním skvelého učiteľa Jaroslava 
Hlucha.  Jaroslav je učiteľom 

salsy a ruedy de casino v brati-
slavskej tanečnej škole Salsa by 
Norika. Pozývajú ho ako in-
štruktora ruedy do Holandska 
či Nórska a aj na medzinárod-
né rueda festivaly vo Švédsku 
a USA. Jaro je aj zakladateľom 
tradície slovenského Rueda 
Flashmobu a  každoročne ho 
koordinuje. Hoci žije v Brati-
slave, hrdo sa hlási k  bánov-
ským koreňom. S  nápadom 
a myšlienkou roztancovať lati-
no nadšencov v našom meste 
prišla   Lucia Šandrik. Tanec 
miluje odmalička. Najskôr to 
bola láska k latinsko - americ-
kým a  štandardným tancom, 
neskôr sa venovala salse a ba-

chate, ktoré sa učila v rôznych 
tanečných školách Trenčíne 
a v Bratislave. Lucia organizu-
je kurzy salsy, ale aj obľúbené 
Latino párty v Charme Caffe. 
Vedie aj kurzy Lady Stylin-
gu venované ženám a pôsobí 
v projekte Sara Panero Ladies 
Slovakia. Každý týždeň pod-
večer sa stretávajú začínajúci, 
mierne pokročilí a  pokročilí 
tanca a  pohybuchtiví jedinci, 
aby urobili ďalší krok k taneč-
nej dokonalosti. To znamená, 
že nie je nutné na  kurz, ani 
do Letnej školy tanca prísť ako 
pár. „Salsa je vriacou pikant-
nou omáčkou, pripravenou 
z  rôznych prísad, ktoré samé 

o sebe vyvolávajú závislosť.“ Tí, 
ktorí salsu tancujú a podľahli 
jej čaru, vedia, o čom píšem.

Ak chcete čo najskôr 
zabudnúť na   koronavíruso-
vé bezútešné obdobie a  opäť 
vniesť do svojho života závan 
radosti - Letná škola salsy je 
správna voľba. Škola tanca 
cez prázdniny bude zaliata 
slnkom, rozpálená rytmom, 
chladená miešanými ovocný-
mi  nápojmi a okorenená dob-
rou spoločnosťou. Povolený 
doping nájdete aj vo výbornej 
káve. Nechajte sa teda zlákať 
pozvaním do tanca. Tešíme sa 
na vás. 

(zb, reklamný článok)

B á n o v č a n k a  D á š a 
Ďurišová, autorka sku-
piny plastík „Tu bývajú 
speváci“ pri ZUŠ

Mimorozpočtové zdroje sú dnes, v čase veľkého šetrenia po koronakríze, ešte viac vyhľadávaným „ar-
tiklom“. Nielen v samospráve, ale aj na školách. Samotné školy pripravujú a predkladajú rôzne pro-

jekty na zlepšenie nielen vyučovacieho procesu, ale aj svojho prostredia – interiéru aj exteriéru. 
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 Predám 2-izbovy komplet prerobený byt v BN, 
2  min. pešo do  centra mesta. Tel. 0949  390  800, 
alebo mail obdkata@gmail.com. RK nevolať.
 Predám 3-izbový byt na  Severe, ulica Sládkovi-
čova, 8. poschodie, po kompletnej rekonštrukcii. RK 
nevolať. Tel. 0949 171 917 alebo 0911 204 831.
 Prenajmem 3-izbový byt v  BN na  Dubničke. 
Tel. 0903 115 679.
 Predám rekreačnú chalupu postavenú v  r. 1983 
i  s  pozemkom v  obci Kšinná, v  časti Závada pod 
Čiernym vrchom. Tel. 0905 436 497.
 Dám do  prenájmu obchodné a  skladové 
priestory na  ul. SNP Bánovce nad Bebravou pri 
Bille. Spolu 220 m2. Prízemie 90 m2, I. poschodie 
40 m2, II. poschodie 90 m2. Samostatné merače, 
sociálne priestory, dvor. V objekte je aj predajňa, 
momentálne mimo prevádzky. Možnosť úpravy 
podľa potreby. Prístup autom. Viac info po tel. č. 
0907 342 633
 Pred á m r u k sa k ,  spac á k a   remosk u . 
Tel. 0949 527 964.
 Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.
 Pán Milan Košík (ZVS Trebišov v rokoch 1976-77) 
volajte Izáka Bohumíra na č.t. 0918 169 362.
 Predám palivové drevo, metrovice aj štiepané 
s dovozom. Tel. 0905 628 077.
 Predám pascu na líšky. Tel. 0949 282 417.
 Hľadáme čašníčku do prevádzky v BN, od po-pia 
6:00 -14:00 h. TPP od  580 eur brutto mesačne 
v závislosti od skúseností. Tel. 0911 669 309.

INZERCIA

Až tri bánovské basketbalové tímy 
na republikovom šampionáte! 
Hracia komisia Slovenskej basketbalovej asociácie (SBA) zverejnila na základe zaslaných záväzných 

vyjadrení a potvrdení účasti družstiev na majstrovstvách Slovenska v mládežníckych kategóriách 
rozlosovanie turnajov jednotlivých kategórií. Do súbojov o tituly majstra Slovenska na záverečných 
turnajoch, ktorých dejiskom budú Košice, zasiahnu až tri tímy Bánovského basketbalového klubu. 

Ako prví sa predstavia 3. 
júla kadeti (U17). Zverenci tré-
nera Jakuba Gajdoša v  treťom 
štvrťfinálovom stretnutí zabo-
jujú o  postup medzi najlepšie 
slovenské kvarteto tímov s KB 
Košice, ktoré bez prehry vied-
li tabuľku nadstavbovej časti. 
Družstvo žiakov U14 vedené 
trénerom Tomášom Predným 
si 6. júla zmeria sily v štvrtom 
štvrťfinálovom dueli s víťazom 
základnej časti východnej C-
skupiny MŠK BK Žiar nad 
Hronom. V  kategórii starší 
mini žiaci U12 mladí bánov-
skí basketbalisti nastúpia hneď 
v  úvodnom štvrťfinálovom 
stretnutí. Zverenci trénera 
Jána Urbana zabojujú o postup 
proti B.S.C. Yellow Bratisla-
va, ktorý obsadil tretie miesto 
po  základnej časti skupiny 
Západ. „Konkrétny časový har-
monogram aj s miestami kona-
nia zápasov zašle organizátor 
účastníkom aj s  prihliadnutím 
na  dopravné spojenie najmä 
z  väčších vzdialeností,“ infor-
moval vedúci sekretariátu sú-
ťaží SBA Juraj Panák. 

Tomáš Paško, predseda 
BBK: „Slovenská basketbalo-
vá asociácia ako jedna z mála 
športových organizácií nezru-

šila kvôli aktuálnej situácii 
mládežnícke súťaže. Rozhodla 
sa ich len pozastaviť, a  ak to 
situácia dovolí, bude sa pokra-
čovať. To sa stalo skutočnosťou 
a  finálové turnaje o  Majstra 
Slovenskej republiky všetkých 
dievčenských aj chlapčenských 
basketbalových kategórií sa 
odohrajú v Košiciach. Spolu sa 
tam predstaví 88 tímov z  ce-
lého Slovenska a  odohrá sa 
112 zápasov. Pre bánovských 
basketbalistov je to v  histórii 
klubu životná udalosť. Nikdy 
predtým sme nemali na záve-
rečných finálových turnajoch 
tri družstvá. A  napriek tomu, 
že sme nevedeli, ako korona-
kríza zamieša karty, aj počas 
prerušenia súťaží sme pokra-
čovali v  tréningovom procese 
pri dodržaní všetkých hygienic-
kých nariadení. V  mesiacoch 
marec a  apríl to bola hlavne 
individuálna činnosť a  dôvera 
v  zodpovedný prístup hráčov. 
V máji po čiastočnom uvoľnení 
opatrení začali s tréningom U17 
a  U14 pod vedením trénera 
Gajdoša a Predného. Následne 
ich na konci mája nasledoval aj 
tím U12 pod vedením trénera 
Urbana. Všetky tréningy v máji 
prebiehali vo vonkajších priesto-

roch hlavne na športovej ploche 
s basketbalovými košmi na ulici 
Gorazdova. V  júni sa trénin-
gový proces vrátil do  športovej 
haly a do telocvične ZŠ Goraz-
dova. V súčasnosti finišuje prí-
prava na finálové turnaje. Žiaci 
a  minižiaci majú za  sebou aj 
prípravné zápasy s Prievidzou. 
Všetkým fanúšikom ďakujeme 
za podporu počas celej sezóny. 
Pevne veríme, že nám bude-
te držať palce aj na  finálových 
turnajoch. Zo všetkých zápasov 
bude zabezpečený online-stre-
am, ktorý bude prístupný cez 
stránku www.sba2020.sk.“

Hrací systém na  finálo-
vých turnajoch je nasledovný: 
Na záverečný turnaj postúpilo 
8 družstiev v  každej kategórii 
(okrem U19 - juniorov). Druž-
stvá hrajú systémom play-off. 
Víťazi štvrťfinálových zápasov 
postupujú do semifinále, pora-
zení hrajú o umiestnenie 5. – 9. 
miesto. Naši chlapci sa pred-
stavia vo štvrťfinále U17 kade-
ti – finálový turnaj 3. – 5. júla,
piatok 3. júla o 16:45 KB Košice 
– BBK, U14 kadeti – finálový 
turnaj 6. – 8. júla, pondelok 6. 
júla o 12:00 BK Žiar nad Hro-
nom – BBK, U12 minižiaci – 
finálový turnaj 10. – 12. júla, 

piatok 10. júla o18:00 BBK – 
B.S.C. Yellow Bratislava. U17 – 
Košice pred koronakrízou neo-
kúsili trpkosť prehry. V marci 
sme s nimi doma prehrali tesne 
80:88. Základ je prejsť cez tvr-
dú agresívnu zónovú obranu. 
Ak prejdeme prvý zápas, túžba 
je hrať o 1. miesto. 

U14 – žiaci sa nominovali 
na finálový turnaj ako náhrad-
níci, keďže družstvo Žiliny sa 
z finálového turnaja odhlásilo. 
Chceli sme využiť príležitosť 
odohrať viac ako kvalitné zá-
pasy s najlepšími na Slovensku. 
Žiar nad Hronom predstavuje 
v tejto kategórii absolútnu špič-
ku a preto tento zápas odohrá-
me s maximálnym nasadením 
a pokúsime sa prekvapiť.

U12 – minižiaci boli v dl-
hodobej súťaži pred koronakrí-
zou na  postupovom 2. mieste 
do  finálového turnaja. Mier-
nym favoritom zápasu je však 
bratislavský tím. Družstvo 
B.S.C. Bratislava bolo minulý 
rok bronzovým medailistom 
Majstrovstiev SR a bude to veľ-
mi ťažký súper o postup do se-
mifinále. Našou ambíciou však 
je tento tím poraziť a  dostať 
sa medzi najlepšie tímy v  SR. 

(aj,mp)

Obnova turistického značenia v kraji
V Trenčianskom samosprávnom kraji 

v súčasnosti existuje celkom 1 855 km zna-
čených trás pre peších turistov a ich stavom 
sa zaoberá 6 komisií značenia KST. Z dotá-
cie Trenčianskej župy vo výške 19 800 eur
sa v roku 2020 bude obnovovať turistické 
značenie najmä v okrese Prievidza (123,8 

km), Trenčín (76 km), Myjava a Považská 
Bystrica (zhodne 57,4 km). Na nové zna-
čenie sa môžu tešiť napríklad aj tí, ktorí 
sa vyberú po  modrej značke z  Diviackej 
Novej Vsi k orientačnému bodu Vozore či 
turisti prechádzajúci z Chaty pod Inovcom 
do centra Trenčína. Okrem obnovy znače-

nia budú popri chodníčkoch v krajských 
lesoch osadené aj nové stojany s informač-
nými tabuľami, z toho 6 v okrese Prievidza 
a 1 v okrese Trenčín. Kvalifikovaní značkári 
z KST trasy tiež očistia od zarastajúcej ve-
getácie a postarajú sa o ich bezproblémovú 
priechodnosť.  (tsk)

Výsledkový servis prvej 
aj druhej Bánovskej teniso-
vej ligy: 1. BNTL - 3. kolo: 
Laššo - Matej 1:2, 4. kolo: 
B. Vojsovič - Matej 0:2, 6. 
kolo: Igaz - Kováč 2:0, 8. 

kolo: Čech - Revello 2:0, 
B. Vojsovič - Stránsky 0:2, 
2. BNTL - 2. kolo: Škarba - 
Ďurech 0:2, 3. kolo: Ďurech 
- Baniat 2:1, 5. kolo: Kuš-
nier - Baniat 0:2.  (ml)

Bánovská tenisová liga 
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 Obaja ste začínali v deväťdesia-
tych rokoch... Môžete si zaspomínať 
na svoje začiatky, aj na tých, ktorí 
to aspoň chvíľu ťahali s vami?

OSAK: S graffi  ti sme začínali 
asi v  roku 1996 pod rôznymi 
menami, ktoré sa časom menili, až 
sa ustálili a zostali tak až doteraz. 
Boli sme traja: Osak, Osma a Izm. 
Bolo ešte pár ľudí v meste, ktorí sa 
tiež venovali tomuto žánru, no tí sa 
časom úplne stiahli a prestali byť 
aktívni. My traja hore spomenutí 
sme zostali viacmenej aktívni 
doteraz, s malými, ale aj dlhšími 
prestávkami a keďže sa naše cesty 
rozišli, je to teraz tak, že sa asi tak 
dvakrát do roka stretneme a vždy 
niečo dáme na  stenu, zaspomí-
name a schuti sa vyžijeme, keďže 
nás to stále baví.

IZM: Chalani sú odo mňa 
o  pár rokov starší, takže ja som 
bol v  začiatkoch mladé ucho, 
ktoré sa pri nich zaúčalo. Navyše, 
keď som mal desať, odsťahovali 
sme sa (moja rodina) z Dubničky 
do Biskupíc, takže o to viac som sa 
potom musel snažiť, aby ma „starší 
chalani z  mesta“ prijali medzi 
seba. Sám som si už nejakú dobu 
kreslil doma vlastné návrhy inšpi-
rovaný zo zahraničných časopisov 
a  keď som uvidel, že sa „farebná 
infekcia“ menom graffiti začína 
šíriť po  našom meste, okamžite 
som tvorcov vyhľadal. Onedlho 
nato sme tak nejak prirodzene 
sformovali graffiti partiu - crew. 
V priebehu tých rokov pár ďalších 
jedincov ešte s graffi  ti v Bánovciach 
koketovalo, ale boli to väčšinou len 
také príležitostné pokusy. Nikto, 
okrem nás troc,h nezanechal 
výraznejšiu stopu na tvári mesta. 
 Vytvorili ste vraj skupinu HBC 
CREW... Čo v  preklade, resp. 
skratka znamená?

OSAK: HBC Crew znamená 
Hardcore Bánovce, v tom zmysle, 
že aj malé mesto ako každé iné, 
má také to jadro, kedže hardcore 
znamená tvrdé jadro, proste taký 
direkt, doraz, proste hárdkór.

IZM: Hranolky Bočik Cibula, 
Hlúpych Babrákov Centrá la, 
Hádam Bude Cash, Hardcore 
Bombing Crew... vyberte si
 Aká je súčasná situácia na graffi  ti 
scéne v  našom meste, resp. 
v regióne? Máte pokračovateľov? Čo 
si myslíte, prečo už dnešná mládež 
tak nefandí graffi  ti?

OSAK: Súčasná situácia 
v našom meste na graffi  ti scéne je 
taká, ako som už spomenul. Každý 
človek si ide v živote cestou, ktorú 
si vybral a  tieto cesty sa rôzne 
rozchádzajú a menia. Ja aj Osma 
žijeme v Bánovciach, Izm v Prahe. 
Každý máme svoje starosti, prio-
rity a  pod. Ale vždy sa radi raz 
za čas stretneme a zamaľujeme si...

IZM: Pýtate sa na  pokračo-
vateľov? Paradoxne som ich dosť 
často spomínal počas tvorby tejto 

poslednej maľby. Stále dúfam, že 
sa nejakí mladí nadšenci nechajú 
inšpirovať , keď uvidia naše 
výtvory, zahryznú sa do toho tak, 
ako my kedysi a prevezmú žezlo. 
Predsa len už sme staré kone 
a  donekonečna to ťahať nemô-
žeme. Maľovanie je určite lepšie 
využitie voľného času a  tvorivá 
zábava pre mladých, než len tupo 
čumieť celé dni do  mobilu, túlať 
sa po  nociach alebo nedajbože 
fetovať. Preto dúfam, že mesto 
tieto tvorivé aktivity podporí, 
napríklad poskytnutím ďalších 
stien k legálnej tvorbe...

 Možno je situácia iná v  iných 
mestách... Stretávajú sa sprejeri 
na nejakých spoločných projektoch?

IZM: Žijem už takmer 15 
rokov v  Prahe, ktorá sa počíta 
medzi jedno z  centier európskej 
graffiti scény. Spoločné akcie, 
volajú sa jamy, sa tu konajú pravi-
delne i  niekoľkokrát do  mesiaca, 
legálnych plôch je tu neúrekom, 
špecializovaných obchodov s  far-
bami tiež. Navyše, a  to mi robí 
veľkú radosť, sa začína stále viac 
a viac ujímať celosvetový trend tzv. 

urban murals, čo sú veľkoplošné 
maľ by skrášľujúce tvár mesta. 
Obrovská plnofarebná maľ ba 
na bočnej strane činžiaku dokáže 
neuveriteľne oživiť monotónnosť 
a  neutešenosť panelovej zástavby 
na  sídliskách. Zrovna nedávno 
som dokončil zakázku pre jedného 
z  najväčších pražských develo-
perov a ďalšie sú v jednaní. Dúfam, 
že aj Bánovce pôjdu s  dobou. 
Nedávno sa so štátnou podporou 
vo veľkom zatepľovali a následne 
maľovali paneláky. Prečo platiť 
nehorázne peniaze za  jedno - 
dvojfarebnú „výzdobu“ budov, keď 

tam za podobnú sumu môžu byť 
namaľované plnofarebné motívy, 
rozprávajúce napríklad o histórii 
alebo významných osobnostiach 
nášho mesta ?
 Váš talent nemožno uprieť... Ako 
je to s vaším výtvarným vzdelaním?

OSAK: S tým talentom je to asi 
tak, že patríme s chalanmi do takej 
skupiny ľudí, ktorých baví kresliť 
a maľovať odjakživa, jednoducho 
graffi  ti nás v živote oslovilo a preto 
to robíme. Špeciálne vzdelanie 
ani školu na  to žiadnu nemá ani 

jeden z nás. Sme samouci s dávkou 
talentu, chuti a odhodlania venovať 
sa tomu, dokedy sa bude dať.

IZM: „Vyštudova l i “ sme 
spoločne maľbu v deväťdesiatych 
rokoch na  bánovskej sýpke, vo 
vetre, snehu aj daždi...
 Vieme, že sa okrem graffi  ti venu-
jete vytváraniu reklám, tetovaniu 
ale aj kresbe ceruzkou. U koho čo 
hrá prioritu? A  prečo práve tento 
štýl?

OSAK: Prioritu nemá teto-
vanie, kreslenie alebo graffiti. 
Prioritou je tvorba, umenie ako 
také. Kresba, forma a  štýl toho, 
čo vznikne. A potom je ten pocit, 
ako ľudia na  ten produkt zízajú, 
rozmýšľajú a  povedia, že to je 
skvelé. To nás teší a hlavne preto 
to robíme, samozrejme, sa tým 
živíme, keďže žiť z čohosi treba.

IZM: On to neprizná, tak to 
musím povedať za neho. Myslím, 
že z  Osaka bude čoskoro jeden 
z najlepších tatérov na Slovensku. 
S jeho talentom? Nechápem, že už 
teraz nestoja zástupy záujemcov 
pred jeho dverami. Ja sa zase 
v  Prahe živím airbrushom, čo je 
maľba na helmy, motorky, autá, atd. 
Portfólio mojich prác si môžu čita-
telia pozrieť na www.maestroizm.
cz. A  musím poklepať na  drevo, 
čakacia doba na  voľný termín 
je v  mojom štúdiu vzhľadom 
na množstvo zákaziek niekedy aj 
pol roka, ale, vďakabohu, na kva-
litu si ľudia radi počkajú...
 Vráťme sa však k  spoločnému 
dielu na  tému Malomestské 
rozprávky od  Janka Jesenského 
na sídlisku Dubnička... Prečo tento 
motív? Kde ste sa inšpirovali? Čítali 
ste Malomestské rozprávky?

OSAK: Zaujal nás jeden obraz 
od  amerického ilustrátora Nor-
mana Rockwella, ktorý obsahoval 
množstvo tvárí a  každú s  inou 
mimikou, a napadlo nás, že „ty kks, 
pozri sa, šak oni klebetia...“ to by 
sa hodilo ako námet pre Bánovce 

ako vyšitý. Chceli sme úsmevne 
poukázať na  zvyky nášho mesta, 
ktoré sú nepochybne večné. Ale 
v dobrom slova zmysle, pravdaže, 
už nech si to čitateľ v  novinách 
vysvetlí tak či tak, je to aj tak 
pravda a pravda nie je hriech.

IZM: Inšpirovali nás roky 
odžité v  Bánovciach. Veľa čítam 
a  dosť sa zaujímam o  históriu, 
primárne o  takú, ktorá sa nejak 
dotýka aj mojich koreňov, človek 
tak lepšie pochopí sám seba. Takže 
Malomestské rozprávky som ako 
rodák z  Bánoviec, samozrejme, 
čítal. A aj po sto rokoch ma vždy 
dostane, ako Janko Jesenský 
dokonale vystihol rôzne povahy 
a  móresy ľudí v  našom meste. 
Generácie sa striedajú, ale krv 
nie je voda, gény sa predávajú 
z otca na syna, z mamky na dcéru. 
Podobne ako Jesenský, ani my sme 
maľbu na tému „Jedna babka pove-
dala...“ nemysleli nijak zlomyseľne 
voči obyvateľom nášho mesta. 
A potešilo ma, že sa na tom motíve 
úprimne zasmiala jak Patrikova 
pomaly deväťdesiat ročná babka, 
tak aj moja mama, aj x ďalších 
Bánovčanov, ktorých som sa pýtal, 
ako to na nich pôsobí. Veď netreba 
sa brať furt vážne a  všetci dobre 
vieme, ako to tu odjakživa chodí. 
 Farby na  spomínané graffi  ti ste 
financovali z  vlastných zdrojov... 
Ohlasy sú viac ako pozitívne. Máte 
úmysel ešte niečo spoločné nama-
ľovať pre Bánovce? 

OSAK: Farby sme si na  túto 
maľbu financovali sami. Nebolo 
to lacné, ale nás teší a je podstatné, 
že ohlasy na to, čo sme vytvorili, 
boli nad očakávanie. Sme tomu 
nesmierne radi, keďže o  tento 
výsledok, pocit vlastne išlo. Ďaku-
jeme a  veľmi si vážime prístup 
našej pani primátorky, že nám 
poskytla príležitosť takto sa reali-
zovať. V budúcnosti máme určite 
ešte plány ako skrášliť naše mesto, 
troška posilniť kultúrne hodnoty 
v tomto smere, reprezentovať naše 
mesto, ak nám bude umožnené.

IZM: Keď vás niečo baví, 
nečakáte, až vám niekto zaplatí, 
aby ste to mohol robiť. Mali sme 
nápad, tak sme sa na farby proste 
poskladali z  vlastných vačkov 
a urobili to pre radosť. Po tom, čo 
som videl nadšené ohlasy Bánov-
čanov na aktuálnu maľbu, verím, 
že sa nájde podpora verejnosti 
a niečo ďalšie, a možno aj väčšie, sa 
snáď podarí zrealizovať už aj s pod-
porou mesta. Máme vytipovaných 
pár vhodných plôch a pár skvelých 
nápadov schovaných v  rukáve. 
Sme tu, ja kedykoľvek rád dofrčím 
z  Prahy. Dávame mestu k  dispo-
zícii náš talent a bude pre nás česť 
zanechať v  rodnom meste stopu 
podstatne väčšiu a  hodnotnejšiu 
než len pár graffi  ti za Lidlom...

Alena Borszéková

interview 7
Rozhovor s Patrikom Milanovičom a Martinom Igazom, autormi pozoruhodného graffi  ti

OSAK a IZM – to sú umelecké mená dvoch Bánovčanov, ktorí sa už vyše dvadsať rokov venujú pouličnej forme umenia zvanej graf-
fiti. Pod týmito skratkami nájdeme mená dvoch štyridsiatnikov - Patrik Milanovič a Martin Igaz. Prvý stále žije v Bánovciach, 

druhý sa do rodného mesta, resp. do Biskupíc, pár razy do roka vracia z Prahy. Obaja sú autormi nedávno vytvoreného vyše 16 met-
rového graffiti na sídlisku Dubnička, samozrejme, s povolením mesta. A práve ich celoživotná záľuba sa stala hlavnou témou aj nášho 
spoločného „dvojrozhovoru“, najskôr osobne a potom aj cez internet...

Na spoločnej foto skupina HBC (zľava) = Osma, Osak a Izm – Marián 
Paluš, Patrik Milanovič a Martin Igaz Foto: HBC

Dávame mestu k dispozícii náš talent 
a bude pre nás česť zanechať v rodnom 
meste stopu podstatne hodnotnejšiu
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Nezamestnanosť 5,29 % 
v Bánovskom okrese 

Zostaňme naďalej zodpovední!

Na  Slovensku stúpla 
nezamestnanosť za  máj 
na 7,20 %, v okrese Bánovce 
nad Bebravou na  5,29 %, 
v   ok re se  Pa r t i z á nske 
na  5,89 %. V  porovnaní 
s   d e v i a t i m i  o k r e s m i 
v  rámci Trenčianskeho 
kraja je okres Bánovce nad 
Bebravou na šiestom mieste 

v percentách nezamestna-
nosti a v rámci SR je medzi 
okresmi s  nižšou mierou 
evidovanej nezamestna-
nosti. To sú informácie, 
ktoré sme získali z  Úradu 
práce,  sociá lnych vecí 
a  rodiny Partizánske, ku 
ktorým riaditeľka úradu 
Gabriela Ďurinová dodala: 

„V  okrese Bánovce nad 
Bebravou máme aktuálne 
nahlásené jedno hromadné 
prepúšťanie zo spoločnosti 
Hella Slovakia Signal - 
Lighting s.r.o.. Obdobie 
hromadného prepúšťania 
zamestnávateľa je plá-
nované od  1. júla do   31. 
októbra tohto roka.“  (r)

Rovnako ako ostatné kra-
jiny, aj Slovensko pristúpilo 
k  postupnému uvoľňovaniu 
opatrení a k otváraniu hraníc. 
To so sebou prináša aj väčšiu 
mieru rizika zavlečenia ocho-
renia Covid-19 na naše územie 
ako importovanú nákazu.

Rastúci počet potvrde-
ných prípadov ochorenia Co-
vid-19 v  ostatných dňoch je 
dôsledkom aktívneho dohľa-
dávania kontaktov s  pozitív-
nymi osobami zo strany re-
gionálnych úradov verejného 
zdravotníctva v SR a cieleného 
testovania týchto kontaktov. 
V regiónoch pracujú dlhoroč-
ní a skúsení epidemiológovia, 
ktorí dokážu potvrdené prí-
pady ochorenia Covid-19, res-
pektíve ohniská nákazy veľmi 
rýchlo identifikovať, podchytiť 
a nariadiť potrebné protiepide-
mické opatrenia. Bez odkladu 
dohľadávajú kontakty po-
tvrdených prípadov, tie úzke 
dávajú do  izolácie a  nariaďu-
jú im klinický odber vzoriek 
na  laboratórnu diagnostiku 

ochorenia COVID-19. Prísluš-
né regionálne úrady verejného 
zdravotníctva v  SR v  prípade 
výskytu potvrdených prípadov 
ochorenia Covid-19 informujú 
o  celkovej situácii samosprá-
vy a  zainteresované subjekty 
a spoločne ju riešia. 

Ľudia v  regiónoch sú zo 
strany hygienikov informo-
vaní o  potrebe dodržiavania 
všetkých potrebných protiepi-
demických opatrení a  hygie-
nických zásad.

Toto všetko sú veľmi účin-
né kroky k  eliminácii šírenia 
ochorenia Covid-19. Dôležité 
však je, aby šíreniu ochorenia 
bránila aj verejnosť. Stále je 
potrebné správať sa zodpoved-
ne a dbať na účinné hygienic-
ké opatrenia, ako je dôkladné 
umývanie rúk, sociálny dištanc 
od  cudzích osôb, respiračná 
hygiena, nosenie rúšok v inte-
riéroch, v preplnených priesto-
roch, vo verejnej hromadnej 
doprave, na hromadných pod-
ujatiach a podobne. Zároveň je 
potrebné dodržiavať opatrenia 

Úradu verejného zdravotníc-
tva SR a odporúčané postupy 
regionálnych úradov verejné-
ho zdravotníctva v SR.

Ak niekto v ostatných 14 
dňoch navštívil krajinu, ktorá 
sa nenachádza na  zozname 
bezpečných krajín, je povinný 
v  zmysle platného opatrenia 
ÚVZ SR prísť na územie Slo-
venskej republiky s  negatív-
nym RT-PCR testom na ocho-
renie Covid-19 a  prihlásiť sa 
na  príslušný regionálny úrad 
verejného zdravotníctva v SR. 
Ten mu pomôže zorientovať 
sa v  situácii, oboznámi ho 
s  pravidlami domácej izolá-
cie a  zmanažuje testovanie 
na ochorenie Covid-19, ktoré 
je potrebné podstúpiť naj-
skôr na piaty deň po príchode 
do SR.

Je veľmi dôležité a  vyzý-
vame ľudí, aby boli v čase stále 
prebiehajúcej pandémie ocho-
renia Covid-19 zodpovední 
voči sebe a okoliu a brali situ-
áciu vážne. 

ÚVZ SR (25.6.2020)

V sobotu 20. júna 2020 
v  skorých ranných hodi-
nách (približne v čase 3:40 
h.) došlo k poškodeniu do-
pravných značiek na  kru-
hovom objazde pri predajni 
Lidl. Tohto vandalizmu sa 

pravdepodobne dopustila 
skupina mladých ľudí, kto-
rá v tomto čase prechádzala 
stredom križovatky smerom 
z centra mesta. Mestská po-
lícia sa obracia na občanov, 
ktorí boli svedkami udalosti 

alebo vedia poskytnúť bliž-
šie informácie k objasneniu 
udalosti, aby kontaktovali 
mestskú políciu na tel. čísle 
0917 648 760 alebo na zná-
mom tel. čísle 159.

  (MsP)

Výzva mestskej polície k spolupráci
Pomôžte odhaliť vandalov!

Vyšetrovateľ z  Bánoviec nad Bebravou 
vzniesol obvinenie zo zločinu týrania blízkej 
a  zverenej osoby voči 50-ročnému mužovi 
z Bánoviec nad Bebravou. Obvinený mal v spo-
ločnej domácnosti v byte od októbra 2019 pod 
vplyvom alkoholu robiť prieky a brániť spánku 

svojej matke. Fyzicky ju mal napádať, vulgárne 
jej mal nadávať a opakovane sa jej mal vyhrážať 
zabitím. Od januára 2020 poškodená vyhľada-
la niekoľkokrát lekárske ošetrenie. Vyšetrovateľ 
spracoval podnet na návrh na väzobné stíhanie 
obvineného.  KR PZ Trenčín

Týral svoju matku


